
Výpis ze zápisu ze schůze staršovstva konané dne 6. září 2016 od 17.30
 
Zahájení - Jiří Brýdl, zamyšlení nad tématem církev a politika. Zastává názor, že by se k tomu sbor 

měl vyjádřit, byť třeba ne farář. Sám uvádí, že by mohl vystoupit třeba po ohláškách. 
Příště bychom se k tomu měli vrátit. Modlitba. 

Účast - přítomni: br. far. Keller, Brýdl, Carda, Hnátová, Konečná, Kotoučková,Marková, Šmída 
Omluveni: Bodeček

D. Šimek - žádost o možnost vylepení plakátu Koalice pro Pardubický kraj na plot. Po krátké diskusi 
hlasováno - sedm pro, jeden proti. 

PASTORACE (připomenutí nemocných a potřebných)
„sborová diakonie“/ „křesťanská služba“ - 
jména potřebných byla zmíněna

BYLO 
Výlet (nejen) Radiměřských – 30. června po obědě po obědě - Růžový Palouček, Nové Hrady, cca 16
lidí, spokojenost.
tábor – poslední týden v červenci (neděle 24.až sobota 30.). Zúčastnilo se 25 dětí včetně čtyř starších 
pomocníků, z toho 13 přímo ze sboru. Vařila nezištně Pavla Kopřivová, po práci Květa Kellerová. 
Patří jim dík. Vyúčtování bylo připojeno k programu. Br. Brýdl oceňuje program bohoslužeb, při nichž
se 4. září vzpomínalo na tábor. 
sborový pobyt – Ostrov u Macochy - (neděle 31. 7. - pátek 5. 8.), cca 18 osob celou dobu, celkem ke 
27, bylo více jednodenních hostů (na společný výlet nebo večerní posezení)
Hosté - kazatelé přes léto: Jan Keller, Jan Dus (+ Andy Louis), Jakub Keller
V modlitebně se konal pohřeb Otty Maruše (CB), pohřební shromáždění vedl br. farář Keller, rakev 
byla při pobožnosti uvnitř. Po shromáždění bylo pohoštění na zahradě. Soudkovi děkují.
Konal se křest Barbory Bencové u Vítochovského kostela (ze sboru byli přítomni Kellerovi a 
Šmídovi). Představení Barbory proběhne pravděpodobně 18. září.
skončil vikariát - br. Vystavěl s rodinou se odstěhoval. SR zašle finanční příspěvek 25.000,- Kč na 
ubytování. 

BUDE
ZELOWŠTÍ – Ve čtvrtek v 17:45 připravujeme večeři (koordinuje Pavlína Hnátová), pak rozhovor + 
procházka po Svitavách. Očekávaná účast 47. V pátek ráno pojednou na Růžový palouček.
sborový den podzim - 18. 9. Host: Ota Halama. Téma: Vznik Jednoty bratrské. Od 9:30 budou 
rytmické bohoslužby (křest Adama Šimka, představení Barbory Bencové), od 11:00 hod. přednáška + 
rozhovor, od 12:30 oběd - patrně švédský stůl + kafe.
1. října – sjíždění řeky Orlice – dle počasí a zájmu
Sborový výlet neděle 23.10.2016 – domlouvá David Šmída – Silůvky (radiměřské lavice). Počet 
předběžně 20 - 30 lidí. Možná návštěva Dolních Kounic, pak Ivančice. V nejbližší době je třeba 
připravit seznam, na který by se zapisovali zájemci. 
Kavárnička - 20. září - zajišťuje br. farář - hostem bude J.Tengler z Poličky, 
11. října - zajistí br. Bodeček, dovoz Pavlína Hnátová. 
Br. farář rozdal pozvánky na křesťanskou výchovu (náboženství) do svitavských základních škol, také
rozeslal výzvy e-mailem. Starší děti jsou pozvány k přípravě ke konfirmaci, počítá se s přípravou na 
dva roky. 
Biblické hodiny – dohodnuto, že se budou konat ve středu v obvyklou dobu (v pět na půl šestou), 
zahájení 21. září 2016, pak přestávka (státní svátek), na první biblické bude dohoda o tom, co se bude 
probírat. 
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HOSPODAŘENÍ A SPRÁVA 
Odvody jsou splněny, do konce října je třeba zaplatit druhou splátku do pers. fondu 46.100,- Kč. 
Kupony byly vydány za celkem 17.000,- Kč. Tyrkysový pokoj stál cca 38.000,- Kč. Z pronájmu od 
adventistů je příjem 13.400,- Kč. Sbírky činily 65.000,- Kč, salár 109.000,- Kč (je třeba dále 
připomínat). Na Adopci na dálku je stav 3.395,- Kč, na hospic bylo vybráno 3.333,- Kč. 
Pokladnička - na Nelinku Popelkovou bylo k 31. 8. 2016 vybráno 9.998,- Kč (před odesláním bude 
třeba zajistit darovací smlouvu – zajistí br. Bodeček) 
pokladnička na příští období – na postižené zemětřesením v Itálii - prostřednictvím Charity.
dotace Svitavy – pro rok 2016 přiznáno 30.000,- Kč, na konci roku připravit vyúčtování 
dotace Radiměř – žádost o dotaci na 7.000,- Kč byla podána stejně jako loni, kdy jsme obdrželi 
5.000,- Kč. Na žádost zaslala Obec Radiměř odpověď, v níž je uvedeno: „že Vám na rok 2016 nebyla 
schválena žádná finanční podpora s ohledem na nákup pozemku, který od Vás obec odkoupila za 
cenu, kterou považuje za dosti vysokou. Na základě dlouhodobé předešlé spolupráce, prosím, 
považujte i tuto částku, kterou zastupitelstvo obce schválilo za tento pozemek, jako formu dotace pro 
budoucí činnost Vašeho farního sboru.“
Bude třeba s k tomu vrátit v dalších letech, otázka dotace by neměla být spojována s prodejem a cenou
pozemku. 

Církevní granty 2017 – byly vyhlášeny tři výzvy celocírkevní viz: http://www.e-
cirkev.cz/rubrika/611-Prakticke-informace-pro-sbory/index.htm Diakonie – max. 300.000,- Kč. Sbory 
– max 300.000,- Kč. Tábory max. 60.000,- Kč. Vedle toho seniorátní mikroprojekty – 10.000 až 
3.000,- Kč. K otázce grantů bude školení, kterého se v sobotu 10. 9. 2016 zúčastní br. farář Keller. 
Sbor se pokusí napsat žádost o příspěvek pro práci s dětmi. Staršovstvo souhlasí. Dále k tomu viz bod 
31.
kamna pro Radiměř (viz zápis 10/15) – kdo by mohl zhodnotit, která kamna jsou vhodná a kamna 
nainstalovat?
Radiměř – přejít k Energii2 – v jednání. Je připravena smlouva, otázka tarifu (lze měnit jednou za 
rok) záleží na obydlenosti /neobydlenosti - bude řešeno v souvislosti s obsazením bytu. 
Obec Radiměř odkoupení církevního pozemku. - proběhlo, zaplaceno na účet, zapsáno v katastru. Je 
třeba zaplatit, přiznání k dani a zaplacení zajistí Pavlína Hnátová (daň je 4%). 
Radiměř budova – byl podán inzerát na bydlení (Evangnet, Český bratr) od podzimu 2016. 
Staršovstvo rozhodlo o pronájmu, s nájemcem bude jednat o smlouvě. 
Br. Bodeček povedl nátěr rámů a vnějších oken v modlitebně, patří mu velký dík! Během podzimu 
plánuje donatřít křídla. Bohoslužebnou místnost vymaloval Pavel Konečný, fakturováno 2.400,- Kč. I 
jemu patří poděkování. 
inventarizace majetku – komise Pavlína Hnátová, David Šmída, Filip Keller - termín do 30. září 
2016. Inventarizace je v procesu. 
Bezbariérový přístup – na zhotovení jsou rámcové nabídky různých firem. Na minulé schůzi bylo 
odsouhlaseno zadání prováděcího projektu v ceně 15.000 až 20.000,- Kč. Br. Brýdl projekt objednal, 
měl by být v říjnu. 
Předpřipravena žádost o projekt z církevních grantů s názvem „Setkávání bez bariér“ 
Úpravy sborových prostor – při sborovém shromáždění byl sdělen výsledek, že k žádné variantě 
nebyla výrazná většina, že dále povedeme rozhovor a na podzim se k rozhodnutí vrátíme. 
Z rozhovoru: i když varianta probourání do kuchyňky v anketě propadla, po rozhovoru s několika 
lidmi podle nich není vyloučena. Při noci kostelů a při opékání s hostem bylo vyzkoušeno jiné 
uspořádání modlitebny – vesměs pro tyto účely hodnoceno pozitivně („jsme si blíže“), otázka, zda je 
zájem někdy vyzkoušet na nedělní bohoslužby (v tomto názory různé). Budeme se k tomu vracet. 
Prostor „u pravoslavných“ - Zbývá dodělat skříňky pod knihovnu. 
Místnost nedělka – Další úprava bude předmětem rozhovoru. 
Návrh podat žádost v rámci projektu církevní výzvy "Sbory - rozvoj, výchova a vzdělávání" se 
spoluúčastí sboru min. 10%. S projektem pomůže Radka Renzová. 

SENIORÁT, CÍRKEV
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Sjezd mládeže – Třebíč, 7. - 9. října. Staršovstvo schvaluje účastníkům z našeho sboru příspěvek na 
poplatek a cestu. 

EKUMENA
Ekumenické bohoslužby v rámci oslav města Svitavy – neděle 13. listopadu v 16.00 hodin

POŠTA
Sborová zásilka – 6/2016 – červen:
- usnesení synodu, dopis papeži Františkovi (výzva k modlitbám), nový web 
http://www.prouprchliky.cz
Sborová zásilka – 7/2016 – červenec
- zahájení změn církevního zřízení v souvislosti se strategickými místy (budeme řešit příště), sbírka na
EA, více v příloze.
dále: Ekumenický bulletin (http://e-bulletin.cz – info o církvi v anglické i německé mutaci), výběrové 
řízení na vedoucího tajemníka ÚCK a na fundraisora a koordinátora projektů ČCE.

Brněnský seniorát léto. mj. Instalace Židenice – 24. září – Radmila Včelná, 9. října Jana Hofmannová

RŮZNÉ
10. října – v divadle Trám a v Tyjátru – Trojí porce, trojí trefa – kázání Štěpán Hájek, divadlo Oskar a 
růžová paní (Láry Hauser), koncert Zelené koule
Br. farář byl požádán, aby napsal příspěvek do knihy Radka Fikejze o Svitavách napsal 2000 slov o 
životě sboru v letech 2005 až 2015. 

Termín příští schůze:
3. října pondělí v 17.30 (zahájení Josef Bodeček )
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